
 

 

Broj: 05/1-50-13-29-25-8/16 

Sarajevo,  20. 10. 2016. godine 

 

 

IZVJEŠĆE 

 

 

sa sastanka članova Neovisnog odbora Parlamentarne skupštine BiH kao neovisnog 

tijela policijske strukture BiH s rukovodstvom Granične policije BiH 

 

 

Sastanak je održan 14. 9. 2016., s početkom u 11 sati, u prostorijama Granične policije BiH u 

Sarajevu. Bili su nazočni: Zoran Galić, ravnatelj Granične policije BiH, Zijad Srabović, 

zamjenik ravnatelja Granične policije BiH, Mustafa Ovčina, načelnik Uprave za 

administraciju Granične poliije BiH, Mato Jozić, drugi zamjenik predsjednika Neovisnog 

odbora, Adisa Begić i Miroslav Škorić, članovi Neovisnog odbora, te Ivana Lovrić, tajnica 

Neovisnog odbora.  

 

Ravnatelj Granične policije BiH Zoran Galić poželio je dobrodošlicu članovima Neovisnog 

odbora i rekao da je na raspolaganju za sva eventualna pitanja. 

 

Mato Jozić, drugi zamjenik predsjednika Neovisnog odbora, ukratko je obrazložio razlog 

posjeta. Rekao je da je posjet organiziran sukladno dogovoru sa zadnje sjednice Neovisnog 

odbora, ali i sukladno Planu i programu rada Neovisnog odbora za 2016. godinu, s ciljem 

održavanja kontinuiteta suradnje s policijskim agencijama iz svoje nadležnosti.  

 

Rukovodstvo Granične policije BiH istaknulo je da im trenutačno veliki problem i poteškoće 

stvara djelovanje jednog policijskog službenika koji na sve moguće načine, putem anonimnih 

prijava Državnoj agenciji za istrage i zaštitu BiH i drugim institucijama te putem 

elektroničkih medija, pokušava umanjiti ugled i značaj djelovanja rukovodstva, ali i same 

Granične policije BiH. Neovisni odbor dao je potporu po ovom pitanju, naglašavajući kako se 

to ne smije ni na koji način odražavati na rad i funkcioniranje Granične policije BiH. 

 

Nadalje je u razgovoru ravnatelj Granične policije Galić naglasio da je u tijeku reforma 

Granične policije BiH koja se provodi u suradnji s njemačkom saveznom policijom, na čijem 

je čelu ravnatelj Dieter Romann. Naglasio je kako se ovom reformom, uz ostalo, želi izraditi 

pravilnik o unutarnjoj sistematizaciji radnih mjesta kojim bi se točno i precizno definirao opis 

poslova za svako radno mjesto. Također se reformom želi smanjiti broj rukovodećih 

službenika, a povećati broj službenika na terenu. 

 

 

Ravnatelj Granične policije ponovno je naglasio problem kadrovske nepopunjenosti 

policijskih službenika, te da u ovome trenutku nedostaje više od 500 policijskih službenika, 



 

jer natječaj za prijam novih policijskih službenika nije raspisan od 2010. godine. Sada je u 

tijeku natječaj za 50 kadeta u činu “policajac”  i 20 u činu „mlađi inspektor“. Pokrenuta  je i 

procedura prijama dodatnih 50 kadeta u činu “policajac”.  Ravnatelj je također istaknuo kako 

se pri popuni upražnjenih mjesta poštuje nacionalna struktura prema popisu stanovništva iz 

1991. godine.  

Dodatni problem je i to što u akademiji u Mostaru može biti smješteno samo 143 kadeta koji 

se raspoređuju na tri policijske agencije u BiH. Međutim, od 1. 6. 2017. Akademija će 

proširiti kapicetet na 300 kadeta. 

 

Rukovoditelji Granične policije BiH su se u razgovoru s članovima Neovisnog odbora 

osvrnuli i na potrebne izmjene Zakona o policijskim službenicima BiH koje bi se odnosile na 

horizontalnu fluktuaciju policijskih službenika iz jedne policijske agencije u drugu. Također 

su ukazali na problem činovanja policijskih službenika, pri čemu je g. Škorić predložio da se 

razmisli o uspostavi povjerenstva na razini Ministarstva sigurnosti BiH pred kojim bi na 

jedinstven način polagali i po istim kriterijima bili činovani svi policijski službenici 

policijskih agencija na razini BiH. Osvrnuli su se i na preporuke Ureda za reviziju institucija 

BiH istaknute u Izvješću o financijskoj reviziji za 2015. godinu. 

 

Ravnatelj Granične policije BiH Zoran Galić informirao je članove Neovisnog odbora da su, 

posredstvom Europske komisije, osigurana financijska sredstva u iznosu od 4 milijuna eura 

koja će biti utrošena na opremanje graničnih prijelaza videonadzorom i čitačima za 

registarske oznake, što je od velike važnosti kad je u pitanju naplata prekršajnih kazni stranih 

državljana. 

 

 

Članovi Neovisnog odbora na kraju su naglasili da će Neovisni odbor i dalje, u okviru svojih 

nadležnosti, pružati potporu radu Granične policije BiH i poželjeli im mnogo uspjeha. 

 

Sastanak je završen u 12.30 sati. 

 

 

                                                                  DRUGI ZAMJENIK PREDSJEDNIKA 

                                                                              NEOVISNOG ODBORA 

 

                                                                                           Mato Jozić 

 

 

 

   


